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Lieldienas Joku diena 
• raudzīju kaut k o r a k s t i s k u -

* a d Xman galva sāka strādāt, 
pirms tam tā bija ierūsējusi. 

Dzirdēts LU vadības sēdē 

PIRMIE CILVĒKI LIELAJĀ MĀJĀ 
Ieejot Universitātes Lielajā mājā jeb Raiņa bul

vārī 19, gandrīz katram ir nācies runāt ar cilvē
kiem "stikla būrītī" jeb dežurantiem. Viņi ir pir
mie, kurus no rīta sveicinām, kuriem lūdzam at
slēgas, vai jaunienācēji lūdz informāciju par tel
pām, pasākumiem. Šoreiz uz "UA" jautājumiem : 
1. Kādi izskatās cilvēki, kas ienāk Universitātē? 
2. Ko parasti jums jautā? 
3. Kādi jūsu skatījumā ir studenti? 
4. Vai bieži gadās kuriozi, neparastas situācijas? 
5. Vai ir kāds jocīgs atgadījums, kuru nekad neaizmir-

sīsiet? 
6. Varbūt ir kāds novēlējums visiem Universitātes ļaudīm? 

atbild Guna Žeimunde 
1. Universitātes apmeklētājus var iedalīt trīs grupās: 
a) enerģiskie, darbīgie, neatkarīgie, reizēm arī nekaunīgie; 
b) uzņēmīgie, bet ne visai zinošie, kuri ar nelielu palīdzību 

ātri atrod ceļu uz savu mērķi; 
c) kautrīgie, kuriem jāpalīdz atrast ceļu uz iecerēto mērķi. 
2. Visvairāk jautājumu ir jauniešiem, kas vēl tikai vēlas 

šeit mācīties, tiem, kas kādreiz šeit ir mācījušies, kur izņemt 
dokumentus. Ļoti bieži jautā, kur iegūt starptautiskās studentu 
kartes. 

3. Lielākoties labi kopti, enerģiski, patstāvīgi, vairums ne
vērīgi pret savu apkārtni un cilvēkiem līdzās, liekas, viņos maz 
jaunības romantisma. 

4. Kuriozi gadās bieži . Visvairāk par iemeslu tam ir cilvēku 
nespēja un nevēlēšanās mūs uzklausīt, kā arī slikto orientēša
nās spēju dēļ. Neparastas situācijas visbiežāk gadās ar ārzem
ju viesiem un mācībspēkiem vēlajās vakara un nakts stundās, 
kā arī biežo koncertu laikā ar māksliniekiem. Daudz kuriozu 
arī ar daudzajām vēstulēm, to sūtītājiem un saņēmējiem, jo 
cilvēku acīs esam kā pasta nodaļa. 

5. Divi labi tērpti un kopti vīri labākajos gados sestdienas 
vakarā kategoriski pieprasa ielaist ēkā, jo, lūk, viņi esot šeit 
mācījušies pirms desmit gadiem un esot tiesīgi apmeklēt tua
leti. 

6. Nekad neaizmirst, ka katrs no jums ienākot šajā ēkā ar 
savu labestīgo attieksmi pret tās senatni, varat vairot tās gai
šo un labo auru. 

un Vera Lukoškova 
1. 2. Laika gaitā mūsu pienākumi kļuvuši arvien plašāki. 

Kad atnācu strādāt par dežuranti - manos pienākumos ietilpa 
izsniegt atslēgas, pieslēgt signalizāciju. Nu jau klāt nākuši tā
di darbi kā pasts, instanču apstaigāšana, jābūt informētiem 
par visiem pasākumiem, kas notiek Universitātē. Ja nezinām 
atbildēt uz kādu jautājumu, tad pār mums nobirst pārmetu

mu krusa - ko jūs te sēžat? Mums pārmet, kāpēc nepār-
dodam telekartes, lai varētu piezvanīt. 

Mēs esam apkopojuši izziņas materiālu par visām 
nodaļām, kas te strādā un kādos apstākļos. Būtībā vei
cam sekretariāta pienākumus. Darbs ir ļoti interesants, 
bet jābūt lielai erudīcijai, jāizprot cilvēki. Jāsaprot, kā 
ar katru runāt. 

3. Ja runā par studentiem, tad nezinu, kā izskaidrot 
nevīžību un necieņu pret ēku, kurā viņi mācās. 

Universitātē garderobē ir izlikti krēsli, kur apsēsties 
un parunāt, bet visbiežāk viņi sēž uz barjerām un ar 
kājām nošvīkā svaigo krāsojumu. Apkopējām ir ārkār
tīgi grūti strādāt. Auditorijās ir sasisti stikli, salauzti 
krēsli, bet šeit taču nemācās bērni! Kad aizrādi, skan 
lepna atbilde: Kas tad ir?! 

Mani pārsteidz, kā šeit neekonomē elektrību. Gaišā 
dienas laikā spīd saule, bet deg visas lampas. Ari aiz
ejot no auditorijas, pat mācībspēki neizslēdz gaismu. 

Bieži izskatās, ka mācībspēkiem nav kontakta ar stu
dentiem. Viņi formāli nolasa lekciju, pagriežas un aiz
iet. Šķiet, nav sarunu par kultūru, ētiku un uzvedību. 
Negribu teikt, ka visi ir tādi, bet, 10 gadus strādājot 
Universitātē, ir redzēts un piedzīvots daudz. 

4. Gadās tādi, kas negrib ievērot noteikto kārtību. 
Ja paliek strādāt pēc pusnakts vai svētdienās neuzrā
da īpašas atļaujas. Viens kungs reiz teica: kas jūs tādi 
esat? Es jūs nekad neesmu redzējis! Atbildēju, ka es 
viņu gan un ne reizi vien, kad vien dežurēju. Izskanēja 
pārmetums, ka mums nav atšķirības zīmes un īpašas 
formas vai tml. Sacīju, ka to vajadzētu pāradresēt mū
su priekšniecībai. 

Pārsteidzoši, ka Universitātē nācies saskarties ar 
bomžiem. Trīs reizes pārbijos ne pa jokam, kad pēc pus
nakts, apstaigājot auditorijas, zem galdiem atradu gu
ļošus bomžus. Reizēm uzvedos kā detektīvs, kuram jā
vēro, kāpēc viņš tik ilgi neiznāk no tualetes, jo par ik
dienu kļuvis tas, ka skrūvē nost krānus utt. 

5. Kuriozi gadījušies ar iedzērušiem. Reiz gadījās, 
ka sirms kungs nokrita pa trepēm un palika guļot. 
Ļoti uztraucos, jo neviena nebija tuvumā, skaļi teicu, 
ka jāsauc ātrā palīdzība, tad guļošais pēkšņi uzlēca 
kājās un ātri devās prom... Izbrīnīta noskatījos un sa
jutu alkohola dvaku. Alkohols un Universitāte man 
nesaistās kopā. 

6. Mūsu darbs ir ļoti interesants, bet ļoti atbildīgs. 
Esam izveidojušies labs kolektīvs, kuri strādā ar pa
triotismu. Šķiet, ka Lielās mājas darbiniekus zinām no 
galvas - kāds kurš ir. 

Gribētu novēlēt, lai cilvēki cienītu viens otru. Un arī 
apkopējai kā tukšai vietai nepaietu garām. <g 

Atbildes uzklausījusi ILZEBRINKMANE 

• Vinas abas 

• Vēl daži, kas atnāca, 
ieraudzīja, iestājās, citi 
sāka braukt ar auto 

• Sekretāre arī ir cilvēks 
- 2. lpp. 



IEPAZĪSIMIES 

Latvijas Universitātes gaite-
ļ nis, kurā atrodas rektorāts, pa
rasti ir kluss un tajā ir maz cil-

ļ vēku, tāpēc var likties, ka tur 
nekas nenotiek, bet patiesībā tā 
tas nemaz nav. Aiz visām dur
vīm rit vairāk vai mazāk sa
springts darbs. Droši vien dau
dzi ir mēģinājuši iekļūt šajos ka
binetos, un tas nemaz nav grū
ti, ja vien students, mācībspēks 
vai cita ieinteresēta persona 
nāk ar nopietnām problēmām. 

Rektora un prorektora kabine
tu priekštelpā apmeklētājus vien
mēr sagaida smaidīgā Ina Novi
lta un viņas "palīgs" Astra Krav-
čenko. Bieži vien nav vajadzības 
doties pie vadības, jo viss ir kļuvis 
skaidrs pēc sarunas ar šīm jauka
jām dāmām. Bet kādas ir šīs sie
vietes ikdienas dzīvē, mēs diez vai 
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kretāre ar i i r cilvēks 
iedomājamies. 

Atgriezīsimies diezgan tālā pa
gātnē, precīzāk sakot, 1987. gada 
janvārī, kad toreizējais LU rektors 
profesors Visvaris Millers uzaicinā-

Astra 

Ina 
ja Inu no mācību daļas strādāt par 
savu sekretāri, un viņa piekrita. Tā 
paša gada rudenī nomainījās "val
dība" un par LU rektoru kļuva Ju
ris Zaķis, bet Ina, lai gan oficiāli 
skaitījās prorektora sekretāre, pil
dīja ari rektora sekretāres pienāku

mus. Kas tad ietilpst sekretāres pie
nākumos? Tas ir viss, kas saistīts 
ar darba organizēšanu, viesu uz
ņemšanu, labas darba atmosfēras 
radīšanu utt. Kā teica pati Ina: "Vi
su grūti pat uzskaitīt. Kā viens no 
prorektoriem teica: "Sekretāre var 
iet tur, kur pat eņģelis neiet. 

Inas vismīļākais uzdevums ir 
viesu uzņemšana, un tas ir ļoti 
svarīgi, jo parasti spriež, "kāda 
sekretāre, tāda vadība. 

Ja kāds piedāvātu Inai trīs lietas, 
tad vina izvēlētos laimi, mīlestību un 
saticību, varētu būt ari ceturtā lieta 
- darbs, jo tas Inai ir otro māju vietā. 
Turklāt viņa gribētu, lai rektors, pro
rektors un kolēģi būtu smaidoši un 
vienmēr labā garastāvoklī. 

Brīvajā laikā, lai gan tāda nav 
visai daudz, Ina mācās Juridis
kās fakultātes 4. kursā, bet sest
dienās un svētdienās cenšas ap

meklēt koncertus un teātrus. Vi
ņai patīk ērģeļu mūzika un ēst 
gatavošana. Jūra nomierina Inu 
un dod spēku veselai nedēļai. 

Nevarētu teikt, ka būt sekre
tārei ir viegli. Nāk dažādi cilvēki 
ar visvisādām problēmām, un, 
protams, ir patīkami, ja var palī
dzēt. Jau ilgu laiku ir iegājusies 
tāda lieta, ka tajos jautājumos, 
kurus var atrisināt sekretāre, pie 
rektora vispār negriežas. 

Protams, darbā gadās ari da
žādi kuriozi, bet tie ir jānoslēpj, 
lai neviens nepamana. 

Ina priecājas, ka viņai ir kolē
ģe, vismaz nav tik garlaicīgi ne
lielajos starpbrīžos starp dažā
diem darbiem. Katrā ziņā, ja jū
su ceļš ved uz rektorātu, nebai
dieties lūgt padomu sekretārēm, 
viņas neatteiks! £ 

INGA BĒRZIŅA 

DURVIS, UZ KURAM NAV DARBALAIKA 
Tās atrodas pa kreisi, ejot uz Teoloģijas fakultāti un 

vērsies jebkurā stundā, sākot no agra rīta līdz vakaram. 
Šīs durvis tiek virinātas gadījumos, ja kādai telpai 

salūzusi slēdzene vai gadījusies cita ķibele. Savukārt no 
telpas, kurā iekļūstam, slieksni pārkāpjot, tiek vadīti 
un rīkoti saimniecības darbi un novērsti negadījumi LU 
galvenajā ēkā Raiņa bulvārī 19. Šo lietu "stūrmaņi" ir 
IEVA ĶIRSE un ROMĀNS VTETRIŅŠ - pēc dienesta pa
kāpes - komandanti. Ik mirklis šajā amatā ir 'karsts", 
taču Romāns Vietriņš atrada "remdenāku" brīdi sarunai 
ar 'Universitātes Avīzi". 

- Par ko rūpi un atbildī
bu ir uzņēmies cilvēks, ku
ru sauc par komandantu? 

- Jāatbild ir par tīrību, kār
tību un pasākumiem. 

Komandants Latvijas Uni
versitātē esmu jau piecus ga
dus. Manuprāt, Universitātes 
vizuālais iekšējais tēls pa šiem 
gadiem ir krietni mainījies, ari 
apkalpojošo cilvēku ziņā. 
Pirms trim gadiem vēl bija tā, 
ka strādājošie katru otro ne
dēļu mainījās, bija kā tādi "ga
rāmgājēji" Tagad cilvēki "tu
ras" jau divus vai trīs gadus un 
uz viņiem var paļauties. Ir sa
vākta puslīdz normāla koman
da, kas ir liels pluss darbā, un 
tāpēc ir ari rezultāts. 

- Cik cilvēku ir jūsu ko
mandā? 

- Apmēram 40 un tajā skai
tā ir apkopējas, sargi, remont
strādnieki. Domāju, ka mums 
ir stabili darbinieki tādēļ, ka 
darba tirgū tagad ir konkuren
ce. Mēs ari "neauklējamies" ar 
tiem, kas negrib vai nevar strā
dāt. Pie mums ir tie cilvēki, kuri 
"turas" pie savas vietas. Lai gan 
algas nav nekādas lielās. 

- Rektors, profesors Ju
ris Zaķis reiz teica, ka Uni
versitātē strādā augstsko
las patrioti un fanātiķi. 

- Tā patiešām ir. Jo tikai šīs 
algas dēļ nav vērts strādāt. Man 
šos gadus ir tā, ka es nezinu, kas 
ir sestdienas un svētdienas. Sā
kumā, kad atnācu, biju vienīgais 
komandants, jo Ieva atnāca pā
ris gadus vēlāk. Sākumā darbs 
bija 12 - 14 stundas dienā un tā 
pagāja viss gads. Tagad iespējams 
mazliet uzelpot, jo ir izveidoju
sies darbu sistēma un katrs zi

na, kas viņam 
ir darāms. 

- Kāda ir 
jūsu ikdie
na? 

- No rīta, atnākot uz darbu, 
uzzinām jaunumus. Kas ir sa
sists, kas izlauzts, cik durvīm 
ir jāmaina atslēgas. Tās ir jā
maina katru dienu. Ēkā ir ap
mēram 300 telpas un katrai ir 

vēki, kuriem jābūt savās vietās, 
tur ari būtu. Tāpat pirms pasā
kuma Aula ir jāsakārto, jāiztī
ra, jāsagatavo, bet pēc tam viss 
ir jānovāc un jāiztīra, jo no rīta 
jau notiks kāds cits pasākums. 
Kaut vai apmeklētāji aiziet des
mitos vakarā, no rīta Aulai ir 
jābūt gatavai studentu uzņem
šanai, jo tagad tur notiek lekci
jas. Ari tas rada ļoti lielas pro
blēmas, jo starp studentiem ir 
tādi, kuri neprot uzvesties. 

Kādu notikumi Aulā 
jums pašam vislabāk patīk? 

- Man patīk koncerti. Žēl, 
ka daudzi mūsu studenti nezi
na, kas tur notiek. Pat darb-

Romans ikdienas darbus dažkārt kārto arī pa telefonu 
durvis un atslēga. Katrai slēdze
nei ir savs laiks, ko tā var iztu
rēt. Ja tās ir auditorijas durvis, 
tad nepārtraukti tiek virinātas 
un, protams, ka slēdzene kādā 
brīdī salūst. Tas ir loģiski. Tā 
rīta cēliens aiziet labojot, stik
lojot - novēršot bojājumus līdz 
pusdienlaikam. Tādu negaidītu 
darbu, kurus jāveic momentā, 
ir daudz. Pēc tam varam domāt 
par globālākām lietām, plāno
tajiem darbiem. 

- Kāda ir jūsu loma, ja Uni
versitātes aulā, piemēram, 
notiek kāds pasākums? 

- Šādas lietas ir gandrīz kat
ru sestdienu vai svētdienu, un 
tas ir interesanti. Pasākumi 
Lielajā aulā rada savu auru 
Universitātē. Mans pienākums 
ir raudzīties, lai būtu kārtība un 
lai cilvēkiem, kuri ierodas uz pa
sākumu, nebūtu nekādu starp
gadījumu jeb šķēršļu ceļā. Lai 
viņi var ienākt, noģērbties, ap
sēsties, noklausīties un aiziet. 
Piemēram, lai nevajadzētu ilgi 
stāvēt rindā garderobē. Lai cil-

dienās, kad varētu lekciju star
plaikos ieiet un paklausīties, 
zāle ir tukša. Iedomājieties, 
mums atbrauc kori no ASV, 
studenti iet garām Aulai, dzird, 
ka tur muzicē, bet iet garām. 
Afišas vestibilā taču informē 
par šādiem pasākumiem. Dar
binieki gan nāk ļoti daudzi, bet 
studenti ir ' svaki" gājēji uz no
pietniem koncertiem. 

- Kādas ir jūsu problē
mas? 

- Vienīgā problēma ir laika 
trūkums, jo darba ir pārpārēm 
un tas nebeidzas pēc astoņām 
stundām. Mājās es nevaru pa
teikt, ka no darba aiziešu pie
cos vakarā. Cikos tas būs - ne
zinu. Ja bez piecpadsmit pie
cos es apģērbjos un eju ārā, bet 
pēkšņi uzzinu, ka kaut kas ir 
noticis - kādi plūdi vai kas cits, 
man ir jāpaliek, līdz viss ir sa
kārtots. Ari svētdienās, ja vē
los ilgāk pagulēt, parasti neiz
dodas. Atskan telefona zvans 
un uzzinu par kādu negadīju
mu. Aizejot no mājas, atstāju 

telefona numuru un informā
ciju, kur mani var atrast. Jo -
maz kas var gadīties? Bijuši i 
ugunsgrēki, i plūdi. Tas ir tāds 
darbs, un es nesūdzos. Ja to 
strādāju, tātad man patīk. 

Piemēram, bija tā, uz koncer
tu Lielajā aulā vajadzēja ierasties 
Valsts prezidentam Guntim Ul
manim un komponistam Rai
mondam Paulam. Piecas minū
tes pirms viņu ierašanās notiek 
nelaime ar kanalizāciju vietā, ku
rai viņiem ir jāiet garām. Aug
stie viesi nāk pa šauro gaiteni, 
bet mēs "bloķējam" negadījumu 
un smaidot stāvam, lai viņi ne
redz, kas mums aizmugurē no
tiek. Vini to neredz. Kad visi ir 
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sagājuši Lielajā aulā, mēs ķera
mies pie negadījuma novēršanas. 

Darbs patiešām ir intere
sants. Esam sagaidījuši Romas 
Pāvestu Jāni Pāvilu II. Es viņu 
sagaidīju vestibilā. Neparasts 
darbs bija ar komandu, kas at
bildēja par viņa apsardzi. Tāpat 
bija lieliska iespēja skatīt vaigā 
Pāvestu - šo lielo personību. 

Kādēļ jūs esat šajā 
amatā? 

- Mācījos Rīgas Tehniskajā 
universitātē. Visu mūžu strādā
ju ar cilvēkiem, jo pirms šī ama
ta 12 gadus biju ekskursiju vadī
tājs. Zinu, ko gaidīt no cilvēkiem 
un ko gaida no manis. Sākumā 
bija tā, ka šajā mājā uz mani ska
tījās it kā no augšas uz leju. Do
māju, ka tā nedrīkst būt. Vienal
ga, kurš no darbiniekiem tas bū
tu, tikai savstarpēji, viens otram 
acīs ieskatoties, mēs varam sa
prasties un darīt darbu. Ja mani 
grib uz kaut ko piespiest, tas ne
izdodas. Tā bija pirmajos manas 
darbības mēnešos Universitātē, 
un tas bija grūti izturams. Šodie
na ir pavisam citādāka pozitīvā 
nozīmē. Arī šī Universitātes ēka 
izskatījās daudzkārt "bēdīgāka", 
kad es tajā ienācu. Mana darba 
telpa, garderobes, tualetes mani 
šokēja. Nedēļu vai divas jutos fi
ziski slikti. Šobrīdējā situācijā ir 
kā diena pret nakti. Vēl cetur
tais stāvs ir šur tur jāsaved kār
tībā un "fizmatos" trešais stāvs. 
Ar laiku viss būs... 

Vēlos, lai to, ko ir ieplānojis di
rektors Atis Peičs - remontēt fa
sādi, jumtus un visu pārējo, veik
smīgi veicam. Tualetes, gardero
be, daža laba telpa ir savestas kār

tībā. Pakāpeniski viss notiek. 
- Jūsu domas par stu

dentiem? 
- Strādājot ar jauniešiem, 

mēs ari visu mūžu esam jau
ni. (Smejas.) Kādas var būt pre
tenzijas? Lai gan, daudziem tā
dā vecumā šķiet, ka viņi ir vis
gudrākie, vissaprotošākie un 
mēs esam tie, kuri no viņiem 
prasa kaut ko pavisam arhais
ku. Piemēram, kā jāsēž, kur 
kājas nedrīkst turēt, ka ne
drīkst ar nazīšiem un žiletēm 
Aulā griezt krēslus. Ja stu
dents to dara, viņš to izdarīs. 

- ... un mācībspēkiem? 
- Mums pret viņiem nav ne

kādu pretenziju. Mēs jau tāpēc 
te esam un cenšamies, lai vi
ņiem viss būtu parocīgi. 

- Jūsu darba galvenie 
principi? 

- Jūs redzat, ka uz durvīm 
nav plāksnītes ar darbalaiku. 
Jebkurā brīdī esam šeit, jebkurš 
var ienākt pēc palīdzības un 
mums neeksistē darbalaiks "no 
tikiem līdz tikiem" Kaut vai se
šos no rīta varam līdzēt. Neaiz
mirstiet, ka lekcijas sākas pus
deviņos un līdz tam visam ir jā
būt kārtībā. Mūsu komandā ir 
cilvēki, kuri uz darbu nāk jau 
bez piecpadsmit minūtēm pie
cos no rīta. Savukārt darba die
na beidzas, kad viss ir izdarīts. 

- Tagad ir pavasaris, nāk 
vasara. Vai nebūs mazāk 
darba? 

- Darba nekad mazāk nebūs. 
Galvenais pavasara darbs ir lo
gu mazgāšana. Paskaitiet, cik 
šai lielajai ēkai ir logu. Tad va
sarā, arī ir lieli darbi — jāsakār
to viss 1. septembrim, tad sā
kas mācību gads... Tā viss ne
pārtraukti notiek. Pa šiem pie
ciem gadiem atvaļinājumā ve
selu mēnesi neesmu bijis. Kaut 
kā "izrauju" pa nedēļai. 

- Jūs esat enerģijas 
pilns! 

- Jādara ir! Ja man kaut kas 
nepatiktu, tad šeit nestrādātu. 
Neviens jau nespiež strādāt 
par Universitātes komandan
tu. Taču to nu gan esmu ielā
gojis, ka laiks vairs man ne
pieder, bet tā jau ir visur ap
kalpojošās sfērās. Katrai mai
zei ir sava garoziņa! £ 

MĀRA SADOVSKA 



Pirmdiena, 1997.gada 31.marts - 1.aprīlis 
u n i v e r s i t ā t e s 

av īze 
KORPORĀCIJAS 

Selgas 70 gadu pastāvēšanas 
ļ svinībās 1997. gada 21. februāri 
ievadīja kluss vakars Doma Kapi-

ļ tula zālē, kur selgas un viesi varē
ja iepazīties ar korporācijas Sel
ga vēsturi. Te ir fotogrāfijas, at
miņas, ciltskoki, raksti, žurnāla 
"Trejkrāsu Loks" komplekts no 
pirmajiem numuriem līdz šī gada 
izdevumam un milzīgs pārstei
gums mums visiem - Selgas pir
mie protokoli, kuru kopijas esam 
ieguvušas, pateicoties Valsts Vēs
tures arhīvam. Šķirstot šos doku
mentus un apskatot fotogrāfijas, 
vēlreiz bijām kopā ar tām jauna
jām studentēm, kuras 1926. gadā 
iedomājās veidot jaunu studenšu 
korporāciju. 1927. gadā 19 studen
tes dibināja jaunu korporāciju, iz
vēlējās nosaukumu SELGA, kas 
pēc profesora Bleses tulkojuma no
zīmē — drošākā vieta jūrā, devīzi 
"Veido sevi", kuru vēlāk papildi
nāja ar vārdiem "tēvijai, darbam, 
dailei, zinātnei" un krāsas, kuru 
skaidrojums iedvesmo mūs visas 
ari šodien - dzeltenais - saules 
spožums un apgarotība, tumši zils 
- zināšanas un jūras dzelme un 
sudrabs - pelēko ikdienu sudrabā 
vērst. Mūsu kopīgā vēsture mūs 
vieno un saliedē, un likās, šajā va-

mSV KORPORĀCIJAS «SELGA» 
70 GADU JUBILEJAS SVINĪBĀS 

karā straumes no visas pasaules 
ir saplūdušas kopā. Ar mums ko
pā bija selgas no Amerikas un 
Zviedrijas un mēs bijām kopā ar 
māsām Austrālijā, Kanādā, Vāci
jā... Par ilgo pārtraukumu un at
šķirtību liecināja tukšas vietas pie 
fotogrāfijām, neatpazītas sejas un 
nezināmi likteņi. Šis vakars ar pa
gātnes liecībām vēlreiz apliecinā
ja, cik bagātas mēs esam un cik 
vajadzīgas viena otrai. Šis vakars, 

lai ir kā pamats Selgas turpmā
kai darbībai. 

22. februāri selgas un viņu vie
si uzsāk ar dievkalpojumu Doma 
baznīcā. Dievkalpojumu vada kor
porācijas Selga Goda filistrs prā
vests J. Liepiņš. Pēc dievkalpoju
ma korporācija dodas uz Brīvības 
pieminekli. 

22. februāri pīkst. 13.00 sākas 
svinīgais akts Latvijas Universi
tātes mazajā aulā. Svētku aktā 
piedalās mācību prorektors R. 
Kondratovičs, kurš nodod apsvei
kumu no LU rektora J. Zaķa, Sel
gas dibinātāja Erna Jansone, Go
da filistri, studentu un studenšu 
korporāciju pārstāvji un akadē
miskā vienība "Austrums" Svēt
ku uzrunu teic Globālā seniore Rū
ta Beķere. Ar klusuma bridi visi 
klātesošie godina mūžībā aizgāju
šās selgas. Globālā seniore sveic 
klātesošo korporācijas Selga dibi
nātāju Ernu Jansoni. Lai piepil
dās Globālās seniores vārdi - lai 
selgas visā pasaulē būtu kā dzin
tara kreļļu virkne, kur katrs grau
diņš ar savu īpatnību bagātina vi
su rotu, kas rūpīgi saliedēta. Ru
nas noslēgumā Rūta Beķere pa
sniedz Ārpus Latvijas selgu izglī
tības fonda piešķirtās stipendijas 

selgām, kuras studē augstākajās 
mācību iestādēs, lai sagatavotos 
darbam Latvijas labā. 

Seko daudzi apsveikumi un no
vēlējumi no S!P!K! un P!K!. No
slēgumā selgas sveic Zviedrijas 
selgu vīri par mīļajiem vārdiem, 
skaistajiem novēlējumiem un dā
vanām un īpaši pateicas krust
mātei korporācijai Imeria un mā
sām korporācijai Sorohtas Ta-
tiana, kā arī korporācijai Patria 

par atbalstu jubilejas pasākumu 
sagatavošanā. 

Tai pašā vakarā visi atkal pul
cējas kopā Mazajā ģildē, lai pa
vadītu jauku vakaru korporācijas 
Selgas ballē. 

23. februārī selgas pulcējas in
ternajā komeršā, kurš spontāni 
pāraug dziesmu vētrā un tikai lie
lais nogurums pēc trīs dienu jubi
lejas atzīmēšanas lika selgām 
šķirties vēlu vakarā. 

Kā katrs nozīmīgs notikums 
cilvēka dzīvē kaut ko maina, tā 
ari šī jubileja nepaies kā vienkār
šas svinības vai kārtējā jubileja. 
Milzīgais sagatavošanas darbs 
un paši jubilejas pasākumi lika 
mums paskatīties vienai uz otru 
ar citām acīm. Lika mums saņem
ties, uzplaukt un justies īpašām 
un neatkārtojamām. Droši vien 
tas netveramais, kas virmoja ap 
katru no mums, deva šiem svēt
kiem sevišķu atmosfēru. 

VIVAT, CRESCAT, 
FLOREAT 

SELGA IN AETERNUM! 
Studenšu korporācijas 

Selga t/1 seniore 
ZANE ZVAIGZNE 

ORGANIZĀCIJAS ..TNffCU, IERAUDZĪJU, IESTĀJOS 
I Kristīgo Demokrātu Jaunat
nes savienība darbojas jau kopš 
1993. gada vasaras, apvienojot sa
vās rindās jauniešus, kuriem ir 
pieņemamas kristīgās un demo
krātiskās vērtības. Acīmredzot, 
diezin vai Latvijā ir kāds stu
dents, kuram nav nezināms šīs 
organizācijas vadītāja, 6. Saei
mas deputāta Māra Vītola vārds. 
Jau labu laiku KDJS ir iesaistī
jusies kristīgo demokrātu jaunat
nes starptautiskajās institūcijās, 
bet kopš februāra KDJS ir savs 
pārstāvis Eiropas Tautas parti
jas (EPP - European Peoples 
Party) Jaunatnes organizācijā 
(EPP apvieno kristīgi demokrātis
kās un tautas partijas Eiropar-
lamentā). Šajā organizācijā par 
viceprezidentu ir ievēlēts Evarts 
Anosovs. Šis tad arī bija jauks ie
mesls uzzināt ko vairāk par šo or
ganizāciju. Mēģinājām to darīt ar 
intervijas palīdzību. 

Saruna ar KDJS ārlietu sekre
tāru Evartu Anosovu. Evarts ir 21 
gadu jauns. Mācījies Ķemeru 3. 
vidusskolā, kuru pabeidza 1993. 
gadā. Tajā pat gadā iestājies Lat
vijas Universitātes Vēstures un 
filosofijas fakultātes Politoloģi
jas nodaļā. Gadu mācījies Zvied
rijā un Dānijā partijas darba or
ganizāciju. Sī ir saruna par orga
nizāciju un par Evartu. 

- Daudzi, iespējams, nav pat 
dzirdējuši par kristīgajiem de
mokrātiem, kur nu vēl par Jau
natnes savienību. Sniedz 
mums, lūdzu, šīs organizācijas 
vizītkarti. 

- Ir grūti raksturot kādu jau
natnes organizāciju vispār, jo pa
rasti jauniešiem ir daudz vairāk 
kopīga, nekā atšķirīga. Atšķirī
bas, vai varbūt vēlme tādas ra
dīt, rodas ar laiku - stabilāk no
stājoties uz kājām. Tomēr ir kas 
tāds, kas mūs, varbūt jālieto cits 
vārds, nevis atšķir, bet nostāda 

citā atbildībā un situācijā. Tas ir 
vārds "kristīgs" Protams, ka var 
rasties jautājums, vai pat pārme
tums - kāpēc kristiešiem jāiesais
tās politikā. Un šeit tad varam 
saskatīt atbildi uz jautājumu: 
kristīgā demokrātija ir kristiešu 
vēlme ar demokrātiskiem līdzek
ļiem kalpot un attīstīt sabiedrī
bu, veidot to par tolerances un cie
ņas sabiedrību, sabiedrību, kas 
ne vien "prasa", bet ari "kalpo" 
Pievērsiet uzmanību vārdiem 
"ciena" un "kalpot" - šie ir mūsu 
vārdi. Uz tiem cenšamies veidot 
un attīstīt mūsu organizāciju. Ta
gad ir pavasaris. Patiesībā tas ir 
vislabākais raksturojums tam, ko 
vēlamies - sabiedrības un tieši 
jaunatnes plaukšanu sev un ap
kārtējiem. Pie augšminētā gribē
tos vēl piebilst, ka, acīmredzot, 
daudziem jauniešiem par kristī
gajiem demokrātiem varētu būt 
priekšstats, ka tie ir tie "šaurpie-
rainie" un "pasistie", tādēļ gribu 
pārfrāzēt slaveno teicienu: atnā
cu, ieraudzīju un iestājos. Atnā
ciet un ieraudzīsiet! Mēs nestai
gājam baznīcas liturģiskajos tēr
pos un neesam draudze, bet orga
nizācija jauniem un, vienkārši sa
kot, "sakarīgiem" jauniešiem. 

- Vai par līdzdalībnieku 
KDJS var kļūt vienīgi kristietis? 

- Viennozīmīgi jāatbild, ka -
nē! Lai ari mūsu mērķis ir apvie
not jauniešus, kuri par sev pieņe
mamām uzskata kristīgas vērtī
bas, tomēr, un gribu to jo īpaši uz
svērt, ka esam atklāti visiem, ku
ru pārliecība, lai ari formulēta ci
tādos vārdos, nav pretrunā ar mū
su uzskatiem. Patiesībā tas ir ari 
pietiekoši delikāts jautājums, jo 
šķirojuši, kas saskan un kas ne
saskan ar mūsu pārliecību, mēs 
neesam un negrasāmies to nekad 
darīt. Katrs var par to pārliecinā
ties reālā saskarē ar organizāci
jas biedriem. Ja nevarat mūs at

rast, tas nozīmē, ka kaut kas jā
dara labāk mums, bet ir jau tei
ciens, kas meklē, tas atrod. 

-Evart, tev jau labu laiku ir 
loti atbildīgs amats. Vai neesi 
kļuvis lepns? 

- Labs jautājums. Par to es
mu bieži domājis. Tas, neapšau
bāmi, uzliek lielu atbildību. Šo 
atbildību vēl vairāk izjūtu tad, 
kad sastopos ar līdzīgu amatu vī
riem no ārzemēm. Parasti šādos 
amatos ir ļaudis 30, 40 gadu ve
cumā. Tomēr lepns neesmu kļu

vis, ja vien par lepnību kāds ne-
dēvē gandarījumu par padarītu 
darbu. 

- Ko tādā darbā nozīmē at
bildība, godīgums, galu galā arī 
tāds kristīgs termins kā kalpo
šana? 

- Varbūt skan pārlieku skaļi, 
bet tas nozīmē visu. Protams, ka 
nav vērts tēlot "pareizo", bet ja 
šīs lietas neievēro, tad patiesībā 
nav iespējams strādāt. Un pat, ja 
kāds tā rīkojas, agri vai vēlu tas 
beidzas ar skandālu, tiesu un da
žiem gadiem ne īpaši patīkamā 
iestādījumā. Ar kalpošanu sapro

tu atbildību gan par sevi, gan at
bildību manu tuvāko ļaužu priek
šā. Plašāk var pat runāt par at
bildību arī sabiedrības priekšā, 
jo no tā kā dažas konkrētas lie
tas nokārtošu es, var būt atkarīgs 
ari organizācijas tēls kopumā. 

- Pastāsti par savu ceļu uz 
Baznīcu? 

- Par tā aizsākumu varu saukt 
savas kristības trīs gadu vecumā. 
Tomēr apzinātā vecumā tā sākās 
1991./92. gadu mijā, kad caur kā
du evaņģelizācijas pasākumu no

nācu tiešā saskarsmē ar kristietī
bu. Laiku līdz 1993. gadam, kad 
sāku apmeklēt Ķemeru draudzi, 
varu saukt par meklējumu laiku. 
1994. gada rudenī notika iesvētī
bas. Pateicoties kristietības atklā
šanai, atklāju ari savu aicinājumu 
- darbība sabiedrībā un politikā. 

- Un lūk, esam runājuši par 
organizāciju, arī par tavu saik
ni ar Baznīcu. Neapšaubāmi, 
ka esi dzirdējis šo mūžseno tei
cienu, ka politika ir netīra un 
grēcīga. Komentē lūdzu! 

- Varu vienīgi atbildēt, ka ma
su informācijas līdzekļi diezgan iz

teikti šo viedokli propagandē. Ma
nas domas ir, ka tas ir loti sais-
tīts ar mūsu neseno un ari visu 
okupācijas laika vēsturi. Domāju, 
ka tieši no tās mūsos arī ir šis 
priekšstats par politikas nelabo
jamo grēcīgumu. Tomēr būsim reiz 
skaidrībā paši par sevi, ka politi
ka kā tāda nav un nekad ari nebūs 
grēcīga. Grēcīgu, netīru, nepievil
cīgu, varam saukt to, kā gribam, 
padarām mēs paši, cilvēki. Un šī 
kārtējo reizi ir burvīga iespēja 
jauniešiem, apliecināt to, ka poli
tikā var darboties ari ar "tīrām" 
metodēm un izmantojot cilvēka 
cieņai atbilstošas metodes. 

- Ka tev šķiet, vai paši jau
nieši ir pietiekoši aktīvi un ie
interesēti sabiedriskajā un po
litiskajā dzīvē? 

- Pats esmu jauns, tāpēc varbūt 
ir vieglāk izteikties. Daļēji uz šo jau
tājumu atbild fakts, ka ir ap 20 kor
porāciju, daudzām politiskajām 
partijām ir savas jauniešu organi
zācijas, eksistē arī atsevišķas kon
fesionālas organizācijas un biedrī
bas. Šinī situācijā pamatinterese 
var būt tāda, cik liela daļa no jau
natnes aktīvā darbībā ir iesaistī
jusies un cik ir tādu, kas to vēlētos 
darīt, bet atrodas tādā stāvoklī, ku
ru varam dēvēt par "iekustināša
nas" vērtu. Domāju, ka visām jau
natnes organizācijām vēl priekšā ir 
pamatīgs darbs. Pateikt, ka jaunat
ne ir pasīva ir tas pats, kā pateikt, 
ka tā ir neaprakstāmi aktīva. Labs 
rezultāts ir iespējams vienīgi pie 
neatlaidīga, pie tam ilgstoša dar
ba. Novēlu visiem labu ceļavēju un 
ceru uz sadarbību! 

Mūsu adrese: Rīgā, R Vāg
nera ielā 3,3. stāvā, 306. telpā. 
Biroja vadītāja Alda Eisaka. 
Gaidām pie mums! 

Sveiciens jums pagājušajās 
Lieldienās! £ 

Pierakstījis 
TĀLIVALDIS KRONBERGS 

Attēla no kreisās Tālivaldis Kronbergs un Evarts Anosovs 



u n i v e r s i t ā t e s 

av īze Pirmdiena, 1997.gada 31.marts - 1.aprīlis 

studentu padomes 
Informācijas aprite 

L U S P i e r o s i n ā j u m s : 
"Fakultātēm pašām būtu 
a k t ī v ā k j ā i n f o r m ē p a r 
not ikumiem, kas notiek 
fakultātēsf 

JURIDISKĀ fakultāte: 
fakultātes studentu paš

pārvaldei ir ierādītas telpas, 
kuras ir briesmīgas un to lie
tošanas noteikumi ir identis
ki ekspozīciju apskates notei
kumiem muzejā. Turpinās "cī
ņa" par labāku telpu ieguvi. 
' VĒSTURES UN FILOZO
FIJAS fakultāte: 

- tikko fakultātes studentu 
pašpārvaldei piešķirs līdzek
ļus, tiks sarīkotas fakultātes 
pašpārvaldes vēlēšanas. Pirms 
tam tiks veikta priekšvēlēša
nu kampaņa, kuras laikā stu
denti tiks informēti par stu
dentu pašpārvaldes būtību, 
tās mērķiem un uzdevumiem; 

- 7.03. fakultātē notika under-

gmundmūzikas koncerts "Atdod 
galus", kura rīkošanā aktīvi pie
dalījās fakultātes cilvēki. Pasā
kums tika atzīts par izdevušos; 

ir izstrādāts Sociālās ko
mitejas nolikums, kas paredz, 

sies ar lēmumu pieņemšanu 
par sociālo pabalstu izmaksu. 

EKONOMIKAS fakultāte: 
fakultātes basketbola un 

futbola puiši dodas aizstāvēt 
Latvijas studentu godu sacen
sībās uz Franciju; 

notika skaista balle "Sie
viete - dabas skaistākā kļūda"; 

ĢEOGRĀFIJAS UN ZE
MES ZINĀTŅU fakultāte: 

- patlaban fakultātē "miera 
periods", BET... 

- domā par maija ģeoralliju, 
kura gan ir iesīkstējusi tradīci
ja, taču šogad pilnīgi jaunā kva
litātē. Piedalās ģeogrāfi, viņu ot
rās pusītes un ģeogrāfu draugi; 

- notiek kursavakars, kurā 
piedalās tiel. kursa ģeogrāfi, 
kas ir piedzīvojuši un pārdzī
vojuši fuksēšanu. 

ĶĪMIJAS fakultāte: 
- nopietni gatavojas Ķīmiķu 

dienām, kuras notiks jau 30 rei
zi. Paredzams grandiozs pasā
kums vairāku dienu garumā. 
Šajā laikā lekcijas nenotiks; 

- ķīmiķi uzņem filmu par sa
vu fakultāti. Filmēšana notiek 

Studentu padome divreiz mēnesī TREŠDIENĀS organizē informā
cijas dienu pašpārvalžu pārstāvjiem. Tā ir iespēja tikties ar pārējo paš
pārvalžu dalībniekiem, uzzināt par jaunumiem citās fakultātēs un Stu
dentu padomes pieņemtajiem lēmumiem un izdarītajiem darbiem. In-
fodienas ir iespēja apmainīties ar idejām, mācīties no citu pieredzes 
un, protams, kontaktēties ar jaukiem, aktīviem cilvēkiem. 

Nākamā Infodiena notiks 2. aprīlī pīkst. 18.00 Raiņa bulvārī 19 -106. 
Filologi, svešvalodnieki, teologi - atsaucieties! 

LU SP SĒDE 18.03. 
14.04 trīs LU SP pārstāvji 

(vēl nav izlemts, kuri) dosies 
uz Ungāriju, kur Centrālās un 
Austrumeiropas studenti tik
sies seminārā , kura tēma ir 
"Eiropas integrācija un stu
dentu loma tajā", sēdē paziņo
ja INFO komisija. LU SP pār
stāvju brauciena mērķis - sav
starpēji apmainīties ar infor
māciju ar citu valstu Studen
tu padomēm. 

Kā pastāstīja Info komisi
jas biedrs Aigars Nords, se

minārs notiks no 14.04. līdz 
18.04. Dienā ir paredzētas lek
cijas, bet vakaros nodarbības. 
Visus izdevumus sedz ungāri, 
kā arī piedāvā nodrošināt dzī
vojamo platību ar visu nepiec
iešamo, lai Latvijas studenti 
varētu gatavot latviešu virtu
ves ēdienus. No 18.04. līdz 
20.04. ir paredzēta kultūras 
pasākumu porogramma eks
kursiju, saviesīgu vakaru un 
tamlīdzīgu pasākumu veidā. 

Vēl Info komisija informēja 

par Dānijas Olborgas Universi
tātes Studentu padomes ieraša
nos viesos pie LU SP 21.04.(La-
siet nākamajā numurā.) 

Prezidija ziņojumu ietvaros 
tika pastāstīts, ka divi LU stu
denti ir ievēlēti Latvijas Stu
dentu Apvienības jaunajā val
dē. Tie ir Inga Samoviča (vi
ceprezidentes amatā) un 
Ģirts Freibergs (valdes 
priekšsēdētāja amatā). 

Vēl šinī sēdē 2. lasījumā ti
ka apstiprināti jaunie LU die-

arl973. gada kameru un filma 
ir paredzēta pusotru stundu ga
ra. Pagaidām scenārijs ietilpst 
divās A4 formāta lapās. Ir ari 
studija, kur filmu samontēs, 
vienīgā problēma pagaidām 
nav atrasts diaprojektors, pa 
kuru filmu parādīt. Dekāns Zic-
maņa k-gs šinī pasākumā 
sniedz gan morālu, gan mate
riālu atbalstu; 

- fakultātē notika basketbo
la turnīrs, kurā galveno balvu 
ieguva kommanda Outsider, 
līdz ar to šī gada sporta akti
vitātes fakultātē ir beigušās. 

BIOLOĢIJAS fakultāte: 
- trešais kurss rīko "studiju 

vidus" pasākumu; 
- noslēdzies konkurss par fa

kultātes emblēmu un moto, kas 
būs arī biologu krekliņu uzdruka. 

FIZIKAS UN MATEMĀ
TIKAS fakultāte: 

- tiek plānotas Fizmatu die
nas. Konkrētu ideju vēl nav, 
taču ir pārliecība, ka būs labāk 
nekā pagājušajā gadā; 

- Fizmatu dienās notiks fa
kultātes studentu pašpārval
des vēlēšanas; 

remontē fakultātes stu
dentu pašpārvaldes telpu. Ir 
nosperts telefona aparāts, ta
ču dekāns pašpārvaldi mieri
na, ka viņiem piešķirs jaunu 
telefona aparātu; 

- organizē studentu bridža 
turnīru (starpaugstskolu). 

nesta viesnīcu iekšējās kārtī
bas noteikumi (Sociālo lietu 
komisija), kuros svarīgāko at
šķirību no iepriekšējiem nosa
ka punkts, kurā paredzēts, ka 
kopmītņu administratīva
jām personām nav tiesību 
ieiet studenta istabiņā bez 
viņa paša klātbūtnes. 

Juridiskā komisija nāca kla
jā ar informāciju, ka Senāts ir 
uzticējis SP izstrādāt Studen
tu iekšējās kārtības noteiku
mus. Tiek gaidīti priekšlikumi. 

FAKULTĀŠU 
PAŠPĀRVALDĒM! 

Tiekamies 
2. aprīlī pīkst. 

18.00 Raiņa bulv. 
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INFODIENA 

LSA UZSKATA. 
4. martā Izglītības un zi

nātnes ministrs Juris Cel
miņš parakstīja rīkojumu 
par Latvijas Jaunatnes lie
tu departamenta reorgani
zāciju, tā funkcijas iekļau
jot citas struktūrvienības -
Jaunatnes interešu izglītī
bas nodaļas - kompetencē. 

Latvijas studentu apvie
nība uzskata, ka Latvijas 
Jaunatnes lietu departamentu 
kā struktūrvienību nevajadzē
tu reorganizēt, to pārveidojot 
mazākā struktūrvienībā, jo tā
dā veidā tiek apdraudēta jau
natnes politikas konceptuālā 
izstrāde valstiskā līmenī. 

LSA uzskata, ka jau šobrīd 
uz citu Eiropas valstu fona, 
jaunatnes politikai Latvijā 
tiek veltīta pārāk maza vērī
ba. Tādēļ, reorganizējot Latvi
jas jaunatnes lietu departa
mentu, tā nozīme būtu tieši jā
palielina, nevis jāsamazina. 

. - 1 0 1 0 « TeL:7223701 
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STUDENTU ORGANIZĀCIJAS 
IR IESPĒJAMS ATDZĪVINĀT VIDUSLAIKUS 

"LIVONIESF 
"Livonieši" ir studentu di

bināts Vēstures restaurā
cijas klubs, kura mērķis ir ra
dīt viduslaiku atmosfēru 20. 
gadsimta beigās, imitējot tā 
laika vēsturiskos notikumus. 

Stāsta Andris Geidāns, viens 
no kluba dibinātājiem: 

- Mēs nodibinājām kara vēs
tures klubu "Livonieši" Galve
nie dibinātāji ir LU studenti. 
Lielākā daļa ir no Vēstures un 
filozofijas, divi ir Juridiskās fa
kultātes studenti, un tad vēl ir 
cilvēki no malas. 

Visiem šiem cilvēkiem ir ie
priekšēja pieredze, kas gūta dar
bojoties arheoloģijas ekspedīci
jās vai kara klubos, jo Latvijā 
viens jau eksistē. Tas ir Ginta 
Skutāna klubs, kurš bija pir
mais šāda veida klubs Latvijā, 
kurš nodarbojās ar kauju un vēs
turisko notikumu imitācijām. 

- Kurā laika periodā? 
- Skutāna klubs pārstāv vi

sus laika periodus. Bet mūs ne
apmierināja tas, ka visiem pa
sākumiem bija ļoti zema kvali
tāte. Bez tam šie pasākumi tika 
organizēti, galvenokārt, balsto
ties uz īrēta materiāla bāzes. 
Neviens no kluba dalībniekiem 
pats sev nekādu ekipējumu ne
gādāja: ne sev apbruņojumu, ne 
vēsturisko ietērpu. Viss lielāko 
daļu tika īrēts no Kinostudijas 
vai no teātriem, kas, tomēr, 
simtprocentīgi nosaka to, ka šis 
ekipējums nevar būt autentisks, 
nemaz nerunājot par to, ka tas 
varētu būt attiecināms uz vēs
turiski noteiktu laika periodu. 

Mēs savukārt apvienojāmies 
klubā "Livonieši" tieši tādēļ, ka 
vēlamies radīt pec iespējas patie
sāku un vēsturiski atbilstošāku 
Latvijas agrīno viduslaiku reālo 
vēsturisko notikumu atainoju
mu. Tas ir 11. - 13. gadsimts. 

- Varbūt precīzāk - kas jūs 
esat? 

- Šobrīd tie esam kluba dibi
nātāji Andris Geidāns, Roberts 
Šulcs, Edmunds Karlsons, Jānis 
Arājs, Dagnis Dedumietis u.c. 
Visiem ir iepriekšēja pieredze 
kauju imitācijās. Paši sev gata
vojam bruņas. 

Šeit ir cilvēki, kam tiešām ir 
liela interese par šo vēsturisko pe
riodu un Latvijas vēsturi vispār. 
Es domāju, tas arī ir galvenais. 

- Kas ir noteicis šo ieinte
resētību? 

- Es domāju, tā ir ievirze, ku
ru cilvēks ir guvis bērnībā - par 
ko viņš ir lasījis, par ko viņš ir 
interesējies, vai ģimene ir bijusi 
saistīta ar nacionālās vēstures 
izzināšanu, vai vecāki par to ir 
interesējušies, vai bērns ir ska
tījies šāda satura filmas. 

Personīgi, visas manas inte
reses bērnībā ir saistījušās ar tī
ri vēsturiskām lietām, tai skai
tā, Senlatvijas vēsturi. 

- Bet vai tā nav tāda kaila 
romantika? 

- Noteikti, nē. Romantika ar 
viduslaikiem reāli nav saistāma. 
Tas ir vienīgi mūsu priekšstats, 
ka viduslaiki ir romantikas ap
vīti. Patiesībā viduslaiki bija ļo
ti nežēlīgs un, pat varētu teikt, 
netīrs laika posms, kurā cīņa par 
izdzīvošanu bija ļoti asiņaina. 

- Jūs esat iecerējuši rīkot 
nometnes, bet vai vide jūsu 
nometnēs būs autentiska at
tiecīgajam laika periodam? 

- Mēs mēģināsim pasākuma 
laikā sev apkārt radīt pēc iespē
jas autentisku vidi. Piemēram, 
mēģināsim pilnībā iztikt bez 
priekšmetiem, kas neatbilst attie
cīgajam laika periodam. Iekārto
jot nometnes, visu tās iekārtoju
mu, tur esošos priekšmetus, ietu
rēt laikmetam atbilstošajā stilā. 
Mēs paši un mūsu atbalstītāji, tas 
ir, personas, kuras vēlēsies uztu
rēties nometnē un kurām ir ciešs 
sakars ar pašiem kluba biedriem, 
visi būs tērpti, bruņoti un izturē
sies kā tam laikam pienāktos. 

- Kā būs ar pārtiku? Vai 
jūs medīsiet? 

- Nē, to mēs nedarīsim, bet var 
vārīt zirņus, putras, kas ir simt
procentīgi vēsturiski pamatots 
ēdiens, jo graudaugi Latvijas te
ritorijā ir auguši vairāk nekā 
tūkstoš gadu. Var cept arī 
pilnīgi jēlu gaļu, mēģi
not to apstrādāt atbil
stoši laikam. Tas ir 
pavāra mākslas 
jautājums. 

- Bet ik
dienā tie cil
vēki taču 
strādāja? 

- Jā, ta
ču uz šo brī
di mēs ne
varam vēl 
piedāvāt ne 
s a v i e m 
biedriem, 
ne arī ap
kārtē j i em 
simtprocen
tīgu ikdienas 
atdarinājumu. 
Visi cilvēki, kas 
piedalās šinī 
klubā, mācās un 
strādā, un, līdz ar 
to, mūsu maksimālais 
brīvais laiks, kuru va 
ram atlicināt un , kuru vē
lamies veltīt vēsturiskajām nodar
bēm, tas varētu būt vairāki divu 
trīs dienu pasākumi gadā, vai arī 
mēnesis vasarā nometnē. 

- Vai ir cilvēki, kas nodar
bojas ar atbilstoša ekipēju
ma izgatavošanu? 

- Latvijā ir vairāki cilvēki, 
kas kaļ zobenus. Līdz šim man 
ir bijusi saskarsme ar diviem, 
bet tagad kluba ietvaros mēs 
esam nodibinājuši sakarus ar ļo
ti labu profesionālu kalēju, kurš 
pats orientējas uz Austrumu ie
roču izgatavošanu. Viņš bija ar 
mieru taisīt un rūdīt mūsu pie
prasītos vēsturiskos senlatviešu 
un krustnešu zobenus pēc mū
su rasējumiem. Šie zobeni patie
šām ir ārkārtīgi labas kvalitātes. 

-Asi? 
- Mēs nepasūtām asus ieročus. 

Tās ir tikai vēsturisko ieroču imi
tācijas, tās ir butaforijas, kopijas -
varētu teikt. Tie ir piemēroti tieši 
kauju imitācijām - nav asi, ar apa
ļām malām, lai nekādā gadījumā 
nenodarītu ļaunumu pretiniekam, 
lai nebūtu nopietnu traumu. 

- Zobens ir galvenais jūsu 
cīņas ierocis? 

- Mēs cīnāmies gan ar zobe
niem, gan ar jebkāda veida vēs
turiski pamatotiem viduslaiku 
ieročiem. 

- Bet tad ir jābūt kādam 
lietpratējam, kurš var pastās
tīt, kā tas pareizi ir jādara. 

- Latvijā nav lietpratēju, kas 
varētu sniegt pilnvērtīgu informf 

riju par viduslaiku cīņas mākslu. 
Ne Latvijā, ne Eiropā. Neviens 
latviešu vēsturnieks nav sarakstī
jis vērā ņemamu darbu, kas atspo
guļotu latviešu kaujas mākslu. 

Rietumeiropā eksistē vairāki 
darbi, kas atspoguļo cīņas paņē
mienus, cīnās ieročus un formas. 
Pirmā no šādām grāmatām ir 
izdota 1340. gadā. Tur ir ari gra
vīras un zīmējumu, kas atspogu
ļo šo kauju norisi. Bet par Lat
viju nekā tamlīdzīga nav. 

Tīri empīriskā pieredzē mēs 
mēģinām atsijāt tos paņēmienus, 
kas ir pieņemami, kas atbilst cī
ņai ar vairogu un zobenu, kas ta
jā laikā tika izmantoti. Piemē
ram, Islandiešu sāgās var ļoti 
daudz ko smelties no šiem kauju 
paņēmieniem. 

- Filmās par attiecīgo lai
ka periodu cilvēki cīnās 

ar zobeniem. Ir grūti 
noticēt, ka aktieri 

pašmācības ceļā 
ir apguvuši zo-
bencīņas paņē
mienus. 

- Ja ņem vē
rā, ka šajā lai
kā eksistēja 
cērtošie ieroči, 
nevis dura
mie, kā vēlāk 
- špagas.flore-
tes, tad, man 
liekas, pilnīgi 
loģiski var iz
secināt tos pa
ņēmienus, kas 

jāpielieto. Jo, 
ja tu paņem ro
kās zobenu un 

tev ir jāizdara 
cirtiens un jāno

dara pretiniekam 
nopietns ievaino

jums, ja tu loģiski do
mā, tu spēj atrast veidu, 

kādā iecirst un kādā veidā 
piesegties ar vairogu, lai aizsar
gātu savu ķermeni. 

Tie cilvēki, kas dod instruk
cijas aktieriem, iespējams, ir ar 
iepriekšēju paukotāja pieredzi, 
jo paukošana šobrīd ir vienīgā 
zobenu cīņa Eiropā - senās vēs
turiskās cīnās mantiniece. 

- Jūsu klubā ir... 
...divas nodaļas - Zobenbrā-

ļu un Zemgaļu. Cilvēki tajās sa
dalās pēc interešu principa. 

Tie, kas ir ieinteresēti bruņ
niecībā, iesaistās zobenbrāļu pu
sē un dzīvo pēc viņiem raksturī
gajiem principiem. 

- Tad kādreiz varētu tikt 
izīrēta arī Cēsu pils? 

- Mums, starp citu, bija do
ma, ka varētu sadarboties ar Cē
su pili, jo tur jau otro gadu no

tiek tāds pasākums kā "Pusdie
nas pie Valtera fon Pletenber-
ga", un mums bija nopietna do
ma, ka mūsu kluba zobenbrāļi 
varētu darboties šinīs dzīrēs, ra
dot reālu vēsturisko fonu. Es do
māju, ka to mēs arī realizēsim. 

Mums ir ari doma piedalīties 
muzeja svētkos Turaidā. Šim pa
sākumam būtu jāpierāda mūsu 
dzīvotspēja, tas, ka mēs esam 
spējīgi kvalitatīvi, organizēti un 
saprātīgi darboties, darboties, 
lai publikai būtu interesanti. 

Mēs gribam informēt par vēs
turi, kas saistās ar zobenbrāļu 
ordeni, zemgaļu karotājiem. Ār
zemēs vēstures klubiem tas ir ļo
ti raksturīgi - līdztekus demons
trētajai darbībai informēt pub
liku par doto notikumu vēstu
risko pamatu. 

Tas nenotiek lekciju veidā. Tas 
notiek kā dzīvs priekšlasījums un 
tai pašā laikā - paraugdemonstrē
jums. To ārzemēs sauc par "living 
history" (dzīvā vēsture). Tas ir ļoti 
populāri un arī zinātnieki sadar
bojas ar šādiem klubiem, lai spētu 
kādu no savām tēzēm reāli reali
zēt un pierādīt tās pareizumu. 

Latvijā zinātne diemžēl vēl 
iet vecās sistēmas pēdās un ir ļo
ti sausa, izvairās no jelkādam 
lietām, kas nav uz papīra rak
stītas. Šeit zinātne ignorē jelkā
du empīrisku pieredzi. Es ceru, 
ka kaut kas mainīsies. 

-Vai jūs plānojat doku
mentēt sava kluba darbību? 

—Kluba pasākumus esam ie
cerējuši dokumentēt, veidojot 
savdabīgu "Atskaņu hroniku" 
kuru rakstītu uz ādas loksnēm 
un kuru varētu lasīt priekšā klu
ba biedriem dzīru laikā - gluži 
kā ordeņa laikos. 

- Vai jūs esat ieinteresēti, 
lai nāk jauni dalībnieki? 

- Jā, noteikti. Bet noteikums, 
kas tiek izvirzīts pilnīgi visiem 
jaunajiem organizācijas dalībnie
kiem ir viena gada pārbaudes ter
miņš, kura laikā viņam jāpierā
da sava ieinteresētība mērķos, 
ko izvirza klubs. Tas ir, viņam 
sev jāsagādā apbruņojums un ie
tērps. Klubs nodrošina iespēju iz
gatavot visu nepieciešamo. Ir jā
pierāda sava vēlme to darīt. 

- Kur jūs var atrast? 
- Šobrīd mūs var atrast Deba

šu centrā, Raiņa bulvāri 19 - 106. 
Laipni lūgti! 

KNZ JfiUNfilS 
KONKURSS. 

Izvērtējot iepriekšējā kon
kursa atbildes, neteiksim, ka šī 
bija viena no vieglākām kārtam! 
Diemžēl mums nācās saskarties 
ari ar nogodīgu un nekorektu rī
cību! Kāds jauneklis (Jānis 
Švinskis, Ķīmijas fak.) iesūtīja 
18 vēstules ar dažādiem varian
tiem! Autoratīvais KNZ konkur
su izvērtēšanas konsīlijs nolēma 
diskvalificēt Jāni Švinski, par ie
biedēšanu citiem, un liegt turp
mākās 3 (trīs) kārtas piedalīties 
KNZ rīkotos konkursos!!! 

Diemžēl citas pareizās atbil
des nebija un balva tiek pieplu-
sota nākošai kārtai! 

Nākošā kārta! 
1. Kādu augstskolu Studen

tu pašpārvalžu pāstāvji pēdējā 
mēneša laikā ir apmeklējuši 
KNZ ģenerālmītni? 

2. Uz kuru valsti ir emigrējis 
KNZ vecbiedrs Jānis Ancāns? 

3. Vai Jūs pazīstiet savus va
roņus? Atpazīstiet šo kolorito 
seju īpašniekus! 

i 

Aicinām arī citas 
studentu 

organizācijas 
iepazīstināt 

jļ̂  ar sevi 

VIZĪTKARTE 

Ivars Boreiko 
"13.03.1973.LU PedPsihfak III kurss. 

Pārliecināts latgalietis. No sau
lainās Daugavpils. Jau no pašas bēr
nības dažreiz jūtos laimīgs. Vaļas 
brīžos aizraujos ar ēst gatavošanu 
(cilvēkus mēdzu "ēst" normāli). Pie
lūdzu koku - sila osi. KNZ loceklis 
no dibināšanas dienas. Mūsu pārlie
cība ir pārliecinoša." 

Novēlējums Studentu padomei: 
"Biedri, esiet vienkāršāki, domīgi, 
aizdomīgi, bet ne iedomīgi!" 

KNZ iepriekšējā konkursa 
pareizās atbildes 

1. Tā kā KNZ himna vēl nav 
izdomāta, tad līdz ar to tās vār
du autors ari vēl nav atklājis se
vi plašākai sabiedrībai. 

2. KNZ fanu kluba dibinātāji 
ir Gatis Baigai vis un Jānis Birz-
nieks. 

3. LUSP prezidijā KNZ pār
stāv Didzis Ustups. 

^ LAPPUSI ^ 
SAGATAVOJUŠAS 

Edīte Kalniņa 
Inese Ķikule 
Rita Kašs 
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INI g r n o k a n u i i 

J A U N S S E M E S T R I S -
J A U N A S A L G A S 

No š. g. 1. marta stāsies spēkā Lietuvas valdības 1997 gada 31. 
janvāra apstiprinātie noteikumi "Par zinātnes un augstskolu institū
ciju zinātnisko darbinieku un pedagogu darba apmaksu" 

Šie noteikumi nosaka, ka asistenta minimālās mēneša darba al
gas koeficients no 4,4 palielināts līdz 5,0. Mainīsies arī pārējo darbi
nieku algas (skat. tabulu). 

Šogad zinātnisko darbinieku finansējums uz valsts budžeta rēķi
na palielināsies par 29 miljoniem litu, no kuriem 22,3 miljoni litu 
paredzēti algu palielināšanai, bet 6,7 - sociālai apdrošināšanai. 

SAVAS 
Nr. 03 (0035) 

Līetuvos studenty laikraštīs 199702if-6303 A m a t s I e p r i e k š ē j ā 
a l g a 

P a r e d z ē t ā 
a l g a 

P a l i e l i n ā t a 
( r e i z e s ) 

1. Profesors 1188 1655 1,4 
2. Vecākais zinātniskais līdzstrādnieks 1069 1485 1,39 
3. Docents, vecākais zinātniskais 

līdzstrādnieks 
7 9 2 - 9 9 0 9 4 5 - 1 3 5 0 1,19 1,36 

4. Vecākais asistents, zinātniskais 
līdzstrādnieks 

713 855 1,2 

5. Doktorands 515 - 594 585 - 675 1,14 
6. Asistents 396 594 450 - 675 1,14 

STUDENTI IGAUNIJĀ UN LATVIJĀ 
Ziemas brīvlaikā lietuviešu 

studentu avīze "SAVAS" nolēma 
painteresēties par studentu dzī
vi kaimiņvalstīs un šajā sakarā 
veica studentu aptauju Igaunijā 
un Latvijā. Ielās, kafejnīcās un 
diskotēkās "pratinātie" jaunieši 
atbildēja uz četriem jautāju
miem: 

1. Vai esi apmierināts(a) ar to, 
ko mācies un kādēļ? 

2. Kadi ir tavi studiju biedri un 
kā jūs pavadāt brīvo laiku? 

3. Ko tu domā par savas valsts 
nākotni? 

4. Ko tu zini par Lietuvu un Lie
tuvas studentiem? 

Martins, 21 gads, Tallinas uni
versitāte: 

1. Man patīk brīvība studijās 
un iespēja izvēlēties interesantā
kos priekšmetus. Patīk ārzemju 
pasniedzēji. Vienīgā nelaime, ka 
valsts pārāk maz atbalsta stu
dentus. 

2. Tie ir cilvēki, kuriem patīk 
sabiedrība un ceļojumi, un mācī
bas. Attiecības starp studentiem 
nav pārāk tuvas. Daudzi no vi
ņiem strādā un katrs pats sev 
šķiet svarīgākais. 

3. Igaunijas nākotne nav diez 
ko spoža. Problēma ir lielais krie
vu skaits, kuri nespēj būt normā
li cilvēki. 

4. Zinu statistiku, šo to no vēs
tures, daudzas lietas no personī
gās pieredzes... 

Giedrus (lietuvietis), 21 gads, 
universitāte "Concordia" Starp
tautiskā biznesa administrēšana: 

1. Šogad beidzu universitāti. 
Specialitāte patīk, tai ir perspek
tīva. Gatavojos divus mēnešus 
studēt ASV 

2. Igaunijas studenti ir lēni kā 
bruņurupuči. Brīvajā laikā viņi... 

ķer... zivis, tīra apkārtni... skābē
tus kāpostus ar cukuru un pelme
ņus ēd. Tādi ir mani iespaidi no 
kopmītņu dzīves. Tāpat viņiem ne
piemīt humora izjūta. Lai sapras
tu viņu jokus, vajag būt igaunim. 

3. Viņi dzīvo labāk. Dzīves lī
menis te arī pirms četriem gadiem 
atšķīrās no Lietuvas līmeņa. 

Karina, 20 gadi, Tartu Lauk
saimniecības universitāte: 

1. Esmu apmierināta, jo man 
patīk izraudzītā specialitāte, kas 
ir pilnīgi jauna. Domāju, ka atra
dīšu labu darbu pēc augstskolas 
beigšanas. Esmu iecerējusi atvērt 
lauku saimniecību arhitektūras 
firmu. Ticu, ka tas piepildīsies. 

2. Igaunijas studenti ir patīka
mi, protams, ne visi. Brīvo laiku 
pavadām kopā bāros un nakts 
klubos, sporta zālēs, apmeklējam 
teātri, kino. Dažkārt sarīkojam 
svinības pie kāda mājās, pagata
vojam garšīgu ēdienu, brūvējam 
alu, taisām vīnu, runājam par dzī
vi, nākotni utt. 

3. Par maz demokrātijas, vis
maz man tā šķiet. Par politiku 
maz interesējos. 

4. Lietuvas studentus ne visai 
labi pazīstu. Domāju, ka viņi ir 
prātīgi un mīļi cilvēki, labi drau
gi. Kad biju maziņa, ciemojos Lie
tuvā. Atceros, kā Viļņā nopirku 
papagailīti un bijām apmetušies 
viesnīcā, kura bija pilna ar lie
liem, nejaukiem krievu puišiem. 

Rita, 20 gadi, Latvijas Univer
sitāte, krievu filoloģija: 

1. Ne viss patīk. Daudz ir tādu 
lietu, kuras mācīties nav vajadzī
bas. 

2. Mani draugi - latvieši un 
krievi. Dzīvojam kopmītnē, ir 
daudz brīva laika. Universitātē 
uzdod daudz rakstu darbu par 

pašreizējiem notikumiem, tādēļ 
apmeklējam dažādus klubus, 
teātrus un kino. 

3. Mūsu valstī notiek daudz 
pārmaiņu, bet stāvoklis nav labs. 
Es un lielākā daļa Latvijas stu 
dentu, manuprāt, vēlētos, lai Bal 
tijas valstis, Latvija, Lietuva un 
Igaunija uzturētu krietni draudzī
gākas savstarpējās attiecības. 

4. Pagājušajā gadā iepazinos 
ar studentu grupu no Kaunas. Vi
ņi ir tādi paši kā mēs. Viņi ir loti 
draudzīgi, māk jautri pavadīt lai
ku. Šķiet, ka viņi ir pat daudzpu
sīgāki. Man ļoti žēl, ka mēs dzī
vojam tik ļoti tuvu viens otram, 
taču ļoti maz draudzējāmies. 

Aija, 20 gadi, Latvijas Univer
sitāte, vācu filoloģija: 

1. Mūsu studijas ir ļoti vienpu
sīgas. Baidos, ka pusi no tā, ko 
iemācāmies, nekad nevajadzēs, 
un tādēļ ir žēl izniekotā laika. 
Gandrīz nemaz nav izvēles priekš
metu. Germānistika, kā tā tiek 
mācīta pie mums, ir pilnīgi bez-
perspektīva lieta. Vajag kaut ko 
mācīties vēl, un es to darīšu. 

2. Studenti ir ļoti dažādi. Tos 
var sadalīt atsevišķās grupās. 
Visbiežāk tas ir atkarīgs no fa
kultātes. Mani draugi ir jauki. 
Mēs nepiederam nekādai korpo
rācijai, nepiedalāmies nekādos 
studentu svētkos. Mūsu "balles" 
notiek mājās. 

3. Uz nākotni raugos pozitīvi. 
Visam ir vajadzīgs laiks, un es es
mu gatava gaidīt un darīt visu, 
kas ir labs. 

4. Pazīstu divus Lietuvas stu
dentus, kuri ir jauki puiši. Zinu, 
ka vini mācās loti skaistā univer-
sitātē un bieži dodas uz Vācija or
ganizētiem semināriem. $ 

GINTA UTS ŠUMSKAS 

Pienākumi Piemaksa 
Katedras vadītājs, fakultātes prodekāns 157< 

Fakultātes dekāns 259f 

Augstskolas prorektors 30 - W7( 

Augstskolas rektors 40 - 60% 

Katram no mums katru dienu 
nākas atbildēt uz jautājumiem: 
"kā iet?", "kas jauns?" utt. Inte
lektuāla etiķete (kā zināms, stu
denti tiek pieskaitīti šai katego
rijai) neatļauj atbildēt ar vienu 
vārdu uz šādiem jautājumiem. 
Daudzi mūsdienīgi cilvēki atbil
dei "pielipina" jau asinīs iegāju
šu metaforu "kriša pojehala", ta

ču tā nebūt nespēj pilnībā rakstu
rot cilvēka garīgo stāvokli. Vie
niem jau pēc vienas lekcijas 
"jumts slīd", bet citi pat pie
dzimst "bez jumta" Lai labāk iz
prastu šo teicienu, iesakām to 
pārbaudīt, norādot sašķiebušos 
jumta leņķi (li). Kā to aprēķināt? 
Ļoti vienkārši. Ievietojiet formu
lā attiecīgos lielumus: 

/ssf = 

-cik vakar izdzērāt (novērtē
jiet no 0 līdz 20, bet, ja 
"pieveicāt gramiņu" lai at
vieglotu paģiras, šo skait
li izdaliet ar divi; 

A.ļ - cik lekcijas vakar apmek
lējāt; 

- cik lekcijās bijāt šodien; 

5 -cik stundas šonakt gulējāt. 

% % % 

Ja esat ieguvis leņķi, kas ir 
mazāks par 5 grādiem, uz augš
minētiem jautājumiem atbildiet: 
"Paldies, labi", vai kaut ko līdzī
gu. Pārējos gadījumos droši atbil
diet: "Kriša pojehala" un norādiet 
šķībumleņķi. Bet neaizmirstiet, 
ka formulai ir vispārējs raksturs. 
Tajā jūs varat ievietot sev rakstu
rīgus lielumus (piemēram, narko
tiku daudzumu, fizisko slodzi 
utt.), bet, ja tas jums (briesmīga
jā rītā) ir par grūtu, esat kļuvis 
humāni orientēts, varat izmantot 
zemāk minēto adresi. 

Dārgā! 
Cauri logam acīs iespīdēja 

saules stariņš. Es nodomāju, cik 
Tu un saulīte esat līdzīgas. Līdz
ko uzspīd saulīte, izkūst ledus 
un sniegs, līdzko uzsmaidi Tu 
- izkūst tas, kas atrodas manā 
kabatā un naudasmakā. Tiklīdz 
saule pasilda ilgāk - visi metas 
ezeros un upēs, jūrās, tiklīdz 
Tevi ieraugu pa savas istabas 
logu - uzreiz nirstu ar galvu uz 
leju ārā. Tikai žēl, ka mans dzī
voklis ir trešajā stāvā... 

Mīlā! Šodien ir sv. Valentī-
na diena! Es ļoti gribētu Tev 
uzdāvināt savu sirdi. Diemžēl, 
pēc pēdējās mūsu sarunas to 
vajadzēja apmainīt ar citu, jo 
manā īstajā vēl tagad melnē 4 
cm dziļš caurums, kas izdarīts 
ar virtuves dakšiņu. Bet es vēl 
līdz šim brīdim nevaru beigt 

jūsmot, cik trāpīgs bija dū
riens. Malacis! īsta paukotāja! 

Ak, kā gribas pārvērsties par 
mazu sunīti, vismaz uz vienu 
dienu. Es klusiņām piezagtos un 
nolaizītu Tevi no kā
jām līdz galvai. 
Zinu, ka Tu 
nemīli dzīv
niekus un no
teikti ar kājas 
spērienu man 
salauztu pāris 
sānu kaulus. 
Bet ir vērts ciest, 
jo tad vismaz da
būtu nolaizīt Tavus 
ceļgalus! 

Vēl vēlētos pārvērsties 
par skaistu zirdziņu, lai tu va
rētu maigi izķemmēt manus sa
lipušos matus. Bet par visu vai
rāk vēlētos būt par Lietuvas 

prezidentu. Tad es izdotu rīko
jumu, kam pateicoties, Tu bū
tu mūžīgi mana. 

Gar acīm man tagad lēni slīd 
katra minūte, kuru 

pavadīju kopā ar 
Tevi. Nekad 
neaizmirsīšu 
mūsu pirmo 
satikšanos -
es sēdēju 14. 
kamerā par at-
vieglošanos sa-
b i e d r i s k a j ā 

vietā, bet Tu -
13. kamerā, par 

prostitūciju. Vēl 
tagad uztraucos, at

ceroties to brīdi, kad 
pirmoreiz nedroši uzliku sa

vu roku Tev uz krūtīm. Vai at
ceries? Žēl, ka toreiz es nebiju 
apgriezis nagus un netīšām pār

duru tos baloniņus, ko Tu slēpi 
zem krekliņa. Vēl atceros, ka 
tobrīd Tu ļoti sadusmojies un 
meties man virsū. Žēl, ka ne
atceros, kas bija tālāk, bet tam 
vajadzētu būt kaut kam fantas
tiskam, jo vēlāk, mani ierau
dzījusi māmiņa, bija pārsteig
ta: "Cik jauki Tu izskaties!" 

Gribētu Tev pateikties par 
brīnišķīgajām puķēm, kuras 
pašlaik atrodas manā priekšā! 
Cik skaists vainags, bet, seviš
ķi, melnā lente ar baltu uzrak-
stu: "Tu aizgāji un neatgriezies... 

Sen tā vajadzēja!" 
Ak, kādi aizkustinoši vārdi! 

Gribētu Tev ari pateikties par 
to, ka atklāju sevī lielo skrējē
ja talantu. Toreiz, kad Tu man 
uzrīdīji četrus vilku suņus, vai 
ievēroji, kas man bija par āt
rumu? Tā bija fantastika? Un 

tas nav svarīgi, ka aiz stūra su
ni mani noķēra... 

7 7 

Māmiņa man teica, ka Tu biji 
iegājusi pie mums sakarā ar to 
nelaimīgo atgadījumu, kura dēļ 
es tagad rakstu Tev no slimnī
cas. Tas nekas! Es tiešām ne
dusmojos, jo zinu, ka tie 36 cir
tieni, kurus Tu man veltīji ar 
malkas cirvi, nebija aiz ļauna 
prāta, bet aiz mīlestības. Jo gru
zīni saka: "Ja sit, tad mīl!" Žēl 
tikai, ka rētas sašuva ar dažā
das krāsas diegiem, tagad izska
tos krāsains... 

Lūk, ar to arī beidzu savu 
vēstuli, jo atnāca māsiņa no
mainīt pīlīti. Ar mīlestību -
Tava Nelkīte. © 

PAULUS PĒDA 
No lietuviešu valodas 

tulkojis 
RIHARDS PLIVČS 
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avīze 

fcpfe visus manam 1. anrili 
Uzskata, ka 1. aprīļa 

tradīcija nāk no Francijas. 
mainīšanu, un pirmā, kas pieņēma kalendāra maiņu, bija 
Francija. Kārlis IX 1564. gadā pavēlēja, ka gada sākums 
atzīmējams 1. janvārī. Līdz tam Jaungadu svinēja 1. aprīlī. 
Daudzi centās tam pretoties, bet citi tos izsmēja. Smejoties par 
šiem karaļa pavēles pretiniekiem, viņi sūtīja tiem jocīgas 

dāvanas, 
gāja ciemos un aicināja pie sevis, 
lai kopīgi 1. aprīlī nosvinētu Jauno gadu. Tā radās šī tradīcija -
izmuļķot tos, kas nevarēja pieņemt jauno kārtību, un pēc tam 
vienkārši pasmieties citam par citu. 

VISU MUĻĶU DIENA 
Tā 1. aprīli dēvē Anglijā. 

Reizēm tur to ari sauca par ap
rīļa Vientiešu dienu. Šajā die
nā katrs var tikt izjokots vai 
izjokot kādu laikā no pusnakts 
līdz pusdienlaikam. Tā, piemē
ram, nav nekā vienkāršāka, kā 
apturēt kādu garāmgājēju un 
pieklājīgi viņam pastāstīt par 
viņa atrisušajām kurpju auk
lām vai sašķiebušos kaklasai
ti. Kad cilvēks paskatījies uz 
savām kurpēm vai kaklasaiti, 
tad atliek tikai uzsaukt: "aprī
ļa muļķis". Šādi gadījumi kon
statēti jau 1795. gadā. Anglijā 
1698. gadā cilvēki tika ielūgti 
uz lauvas mazgāšanu Londo
nas Tauerā. Ielūgumā norādī
tajā laikā tur bija saradies vi
sai daudz cilvēku, bet nekāds 
mazgāšanas pasākums nenoti
ka. Interesanti ir tas, ka šis 
joks ar līdzīgām sekmēm tika 
atkārtots ari 1860. gadā. 

SMEJIES VESELS! 
Mēdz teikt, ka no 
laimes nemirst. Ta-

vēsturē sa
stopami 
gadīju
mi, kas 
liecina 
par pre
tējo. No 
pārliecī
gas lai

mes nomira Sofokls, kad pūlis 
gavilēja, godinot viņa talantu; 
cars Kserks un dzejnieks File-
mins miruši nevaldāmu 
smieklu brīdī. 

SMIEKLI — ILGA MŪŽA 
PAMATS 

Ārsti apgalvo, ka triju minū
šu smiešanās aizstāj 15 minūšu 
rīta vingrošanu. Smiekli attīs
ta vēdera un krūšu muskulatū
ru, aktivizējot nieru darbību. Ār
sti, kas domā līdzīgi, kopīgi iz
vēlas humoristiskas kinofilmas, 

DĪVAINIE REKORDI 
Kāds students no ASV nostā

vēja uz vienas kājas bez atbalsta 
8 stundas 46 minūtes. 

Kāds Tasmānijas iedzīvotājs 
nogāja 25,7 km, balansējot uz gal
vas tukšu pudeli. 

Bobs Blekmans 35 sekundēs 
apēda 3 citronus ar visu mizu. 

Lī Hangs no Honkongas apēda 
29 cīsiņus 6 minūšu laikā. 

Šveicē katru gadu rīko sacensī
bas sīpolu mizošanā. Rekords paš
laik ir 18 kilogrami 51 minūtē. 

Kāds amerikānis spēlēja uz flau
tas bez pārtraukuma 43 stundas. 

Interesanti, ka lielākoties uz
varētāji šajās sacensībās ir vīrie
ši. Varbūt, ka sievietēm vienkār
ši nav laika nodarboties ar vi
sādām muļķībām? 

kamjādarbojas kā ārstēšanas lī
dzekļiem. Slimniekiem šīs fil
mas paraksta kā zāles. 

VAI ARĪ 
DZĪVNIEKI 
SMEJAS? 

Pasaulē dzī
vo tikai daži 
dzīvnieki, kuri 
it kā smejas. 

Viens no 
tiem ir planku

mainā hiēna, kad šī hiēna, kas 
ir lielākā hiēnu pārstāve, dze

nas pēc medījuma vai ir uz
budināta, vina izdod dīvainas 
rēcošas skaņas, kas atgādi
na ķiķināšanu un smiek-
lus. Bet šiem smiekliem 
nav nekā kopīga ar cilvē
ku smiekliem, jo cilvē
ka smiekli ir saistīti ar 
domāšanu. Cilvēks 
smejas tad, ja saskata 

i 
Lai jūs pārbaudītu savas lite

rārās gināžanas, aicinām atcerē
ties, kas ir šo tekstu autori? 

Uzvarētājam balva garan
tēta. 

AIZMIRSA, KĀ SAUC 
Kāds anglis nekādi nevarēja at

cerēties, kā sauc šo putnu. 

- Tas ir, - viņš saka, - kurbu-
lis. Ak, nē, nevis kurbulis.bet mur
mulis. Vai nē, nevis murmulis, bet 
zvirgulis. Tpu! Nevis zvirgulis, bet 
skurbulis. Un pat ne skurbulis, 
bet žvingulis. 

- Gribat, es jums izstāstīšu 
stāstu par kurbuli? Tas ir, nevis 
kurbuli, bet burbuli. Vai nē, nevis 

kādā lietā kaut ko smieklīgu. 
Hiēnai tas ir tikai trauksmes 
rēciens. 

Ceļotāji ne vienu reizi vien 
dzirdējuši Indonēzijas mežos 
skaļus smieklus, kas apmulsi
nājuši dažu labu nezinātāju. Ar 
dēmoniskiem smiekliem rītos 
un pusdienās vienā un tajā pa
šā laikā kunabarras sāk savu 
sasaukšanos. & 

burbuli, bet zvirguli. Tpu! Nevis 
zvirguli, bet skurbuli. Un pat ne 
skurbuli, bet žvinguli! Nē, atkal 
ne tā! Žmurgulis? Nē, ne žmurgu-
lis! Smurgulis? Nē, atkal ne tā! 

Aizmirsu, kā šis putns saucās. 
Bet, ja nebūtu aizmirsis, tad pastās
tītu jums stāstu par 
šo kurkurmur- ^-""«S 
murzvirguli. 

Mani in
teresē ti
kai blē
ņas, tikai 
tas, kam nav nekādas praktiskas jē
gas, tas ir, dzīve visā tās ērmotībā. 

KRIEVU KOLĒĢI MĀCĀS LATVIEŠU VALODU 
Filmā stāsta par mazo jautro zēnu, ļoti kaitī

gu. Viņam ļoti patika sliktināt nervus savam 
tēvam. 

Problēma numurs viens ir gramatika ar vi
siem tiem garumzīmiem un galotniem. 

Ģimenē neviens nerunā loti labi, bet visi 
grib. 

Polārpētnieki dreifēja uz ledus. 
Zīmējumā redzams zēns, suns un viņa vec

māmiņa. 
J 

Pēkšņi atskanēja suņu rejas. Tie bija mednieki. 

Iepriekšējā numurā parādījās kon
kurss SKATIES VĒRĪGI. Redakcija 
piedzīvoja līdz šim neredzētu lasītāju 
aktivitāti. Atbildes tika nestas un sū
tītas straumēm. Redakcijas stūri stāv 
pārpildīta kaste ar atbilžu variantiem. 
Tā kā pareizās atbildes autoram esam 
iecerējuši attiecīgu balvu, tad notiks 
izloze, jo pareizie ir vairāki desmiti. 
Izlozi veiks mūsu labs draugs no re
publikas lielās preses, proti, laikrak
sta "Dienas Bizness" Viņam taču lai
mīga roka, jo bizness plaukst. Izloze, 
draugi, notiks 1. aprīlī, ātrāk nevar, 
jo Lieldienās jūs visi bijāt brīvdienās. 

Ak, jā, pareizā atbilde: 
tas ir biologs. 

Un atkal SKATIES VĒRĪGI! 

Uz katru jautājumu ir 3 atbilžu varianti - ja, ne, nezinu. "Nezinu" - 3 punkti, "ne" -
5 punkti, "jā" - 1 punkts. 
1) Vai labāk būt kautrīgam un de

likātam cilvēkam, nekā aktī
vam un sabiedriskam? 

2) Vai tu kādreiz nosarksti? 
3) Vai uzskati sevi par kautrīgu? 
4) Vai tev labāk patīk atrasties 

vienatnē, nevis sabiedrībā? 
5) Kad kāds no taviem draugiem 

tevi nepatiesi apvaino, vai tu 
klusē? 

6) Vai liekot eksāmenu, tu uz
traucies? 

7) Tu bieži domā, ka esi rīkojies 
nepareizi? 

8) Vai, nokļūstot nepazīstamā sa
biedrībā, tev visvairāk gribas 
no turienes aiziet? 

9l Vai tevi bieži sauc par kautrī

gu un klusu cilvēku? 
10) Iedomājies, ka esi apmaldījies 

svešā pilsētā. Vai tu paša spē
kiem mēģināsi atrast pareizo 
ceļu, nevaicājot nevienam? 

Rezultāts 
Kt-lO 

Tu esi kluss un kautrīgs. Droši 
vien, tas tev kādreiz traucē, bet tu 
proti citus uzklausīt, cienīt citu vie
dokli. Tās ir tavas labākās īpašības. 
Mēģini atbrīvoties no kautrības, bie
žāk paužot savu viedokli atklāti. 

Tava kautrība izpaužas atka
rībā no situācijas, visbiežāk maz
pazīstamu cilvēku kompānijā. 

Vairāk aktivitātes, lai iepazītos, 
tev nenāktu par ļaunu. 

51-4© 
Tu neesi īpaši kautrīgs. Tev grū

tības nesagādā jaunas iepazīšanās. 
Labprāt iesaisties jaunos pasāku
mos un dažādās avantūrās. Visbie
žāk tu uztraucies tad, kad ļoti vēlies 
uz kādu atstāt labu iespaidu. 

41 - SO 
Tu nepavisam neesi kautrīgs! 

Tu esi sabiedrisks un komuni
kabls, tev ir daudz paziņu. Iespē
jams, ka tu esi īsts līderis, azar
tisks un spējīgs aizraut citus ar 
savām idejām. jy 

Lappusi sagatavojusi 
ANDALASE 



u n i v e r s i t ā t e s 
av īze Pirmdiena, 1997.gada 31.marts - 1.aprīlis 

KRĪTOŠA LĀSTEKA KLAJĀ LAUKĀ 

...5000. un 5001. LU darbinieks vai stu
dents par godu šim faktam braukšanas 
mākslu apgūs bez maksas... 

Nē, nē šoreiz tas nebūsi tu, ari tu ne un 
arī man nepaveicās. LU autovadītāju kur
su priekšnieks Alberts Kapusts iau ir no
saucis laimīgos, precīzāk - laimīgās. Tās 
ir Aija Indāne (LU Ķīmijas fakultāte, 
studē maģistratūrā) un Ina Kožeurova 
(LU Pedagoģijas fakultāte, 1. kurss). Vi
ņas ieradās īstajā brīdī. 

Inai, kā viņa pati teica, šis īstais bridis 
izrādījās tikpat negaidīts, cik klajā laukā 
no debesīm krītoša lāsteka. Pietiekošs ie
mesls, lai priecātos, vai ne? Un tā viņa ari 
darot! Braukt esot forši. Kas attiecas uz V ļ e n a n Q l a i m ī j ā m 

kurioziem braukšana - pagaidām esot sa
nācis bez tādiem iztikt un Ina cer, ka tā tas ari turpināsies. "*Ja 

1. aprīlis - jautri, ka tāds ir, taču tas neesot iemesls, lai 

viņa braukšanas instruktoram censtos ie
stāstīt, ka ieķīlējusies stūre. 

Bet Aija! Jā, viņa sacīja - esot zināju
si par iespēju būt laimīgajai 5001., taču 
neesot ticējusi, ka tā varētu izrādīties tie
ši viņa. Bet re kā Fortūna jokojas! Braukt 
ir interesanti. Braukšanas instruktors ir 
labs. Pie luksafora viņš noteikti atgādi
na, ka nav vajadzības ilgāk stāvēt:"Zalā 
krāsa zaļāka nekļūs!" Taču instruktora 
labā sirds, lēš Aija, netraucēšot viņai 1. 
aprīlī braukšanā pajokoties. Un, galu ga
lā, kā viņa pati teica, mašīnas riepa va
rētu ari pārsprāgt, tas tikai iekrāsotu 
dzīvi. 

Kapusta kungs arī bija sajūsmā par 
šo divu meiteņu prieku un ieteicās, ka 
iespējams kādreiz tāpat paveiksies 
5500. un 5501.! 

P.S. "Universitātes Avīzes" 8. numurā 
ievietots sludinājums par LU autovadītāju kursiem. 

RITAKAŠS 

KINO 52 konkurss 
Kino konkursu iecienījuši fizmatu studenti. Varbūt tā

pēc, ka mīl kino, varbūt tāpēc, ka pazīst datorus. 
Pirmais atbildēja MĀRIS ŠĶĒLE, vēl pareizi atbildējušas 

jau mums pazīstamās LĀSMA PRISTE un IEVA ZVAIGZ-
NONE. Gaidām visus redakcijā, lai saņemtu brīvbiļetes uz 
jauno filmu "101 DALMĀCIETIS". 

īsa filmas anotācija. 
... Dalmācieša Pongo īpašnieks Rodžers 

(Džefs Daniels) ir datorspēļu dizaineris, 
bet Perditas saimniece Anita (Džoelija Ri-
čardsone) strādā par modes mākslinieci 
modernajā "The House of DeVil", kas pie
der Kruellai (Glena Klouza). Kruellai ļoti 
patīk dabiskās kažokādas - it īpaši dal
māciešu kucēnu kažokādinas... 

Dzīve rit laimīgi un rami, Anita un 
Rodžers apprecas, un viņu suņiem pie
dzimst 15 kucēni. Ar šo brīdi gan saim
nieku, gan kucēnu līdzsvarotā dzīve bei
dzas, jo tajā ielaužas Kruella, kura no
lēmusi kucēnus iegūt savā īpašumā -
dzīvus vai... mirušus... 

101 DALMĀCIETIS ir Disneja stu
diju filma, kura turpina savu uzvaras 
gājienu visās valstīs, sajūsminādama 
gan bērnus, gan pieaugušos. Tā pama
tā ir klasiskā Disneja studijas animāci
jas filma "101 dalmācietis", tikai jaunajā filmā darbojas 
aktieri un ... 101 dalmācietis. 

Seansi: 1. - 3.04. - 11.00, 13.00, 15.00, 17.00, 19.00, 
21.00. No 4.04. līdz 10.04. - 11.00, 13.00, 15.00, 17.00, 
19.00. Biļešu cenas ISIC un Starptautisko Studentu tū
ristu karšu īpašniekiem - Ls 0.80, parastās pieaugušo bi
ļetes - Ls 1.50, ceturtdienās visiem - Ls 0.80. 

"BRĪVBIĻETE UZ KINO" 
Konkursa 5. kārtas jautājumi: 

1. Cik dalmāciešu kucēnus meklēja Londonas Skotlendjards? 
2. Kāda atširība sešdesmitajos gados veidotajai animā

cijas filmai un jaunajai aktierfilmai satura detaļu zi
ņā - kāda bija un ir Anitas un Rodžera nodarbošanās? 

3. Kādas sugas suns pamanīja, ka zagļi 
nolaupa Pongo un Perditas 15 kucēnus? 
4. Ar kurām filmām vēl bija slavens jau
nās filmas "101 dalmācietis" scenārija 
autors un producents? 
5. Nosauciet aktrises, Anitas lomas at
veidotājas Džoelijas Ričardsones trīs sla
venākos radiniekus. 

Atbildes uz 4. kārtas jautājumiem: 
1. Māris kļūdaini Maiku l i nosaucis par Maik
lu, bet turpmāk jācer, viņš to atcerēsies. 

Maiks Lī nominēts Oskaram kā labā
kais režisors. "Noslēpumi un meli" nomi
nēti kā labākā filma, labākais oriģināl-
scenārijs. Labākā aktrise Brenda Bletī-
na un labākā otrā plāna aktrise Marian
na Zanna Batista. 
2. Maika Lī zināmākās filmas "Bleak Mo
ments" (1971) varētu tulkot kā "Drūmie 
brīži", "High Hopes" (1988) "Augstās ce
rības", "Life is sweet" (1990) "Dzīve ir sal

da", "Naked" (1993) "Kailais". 
3. Brenda Bletīna lielformāta filmās piedalījusies Nika Roi-

dža "Raganās" un Roberta Redforda "Upe plūst caur to". 
4. Filmas "Noslēpumi un meli" scenārija autors ir pats 

filmas režisors. 
Atbildes gaidām atsūtītas vai atnestas uz^ 

vēri 19, 136. telpu līdz 7. aprīlim. 

LEOPOLDS MILTIŅS 

STUDENTA NEDIENAS 
Kaut students esmu es uz goda, 
Kādēļ gan pasniedzēji mani soda ? 
Es visos eksāmenos "krītu", 
Man saka - nāciet citu rītu! 

Ir studente, kam vārdiņš Ieva, 
Tā derētu, lai būtu mana sieva, 
Bet meiča prasa: cik tev bankā naudas, 

Ja maz - tad iztiksi bez baudas! 
Līdz stipendijai vēl ir tālu, 
Bet staigāju es seju bālu, 
Jo naudas trūkums jūtams makā, 
Un lati pazūd tā kā akā! 

Nu pietiks santīmus man lienēt, 
Uz NA TO jādodas būs dienēt, 
Pa džungļiem tīģerus tur medīs 
Un princesi par sievu vedīs! 

Man brilles vajadzīgas jaunas, 
Jo vecās nebija vairs "glaunas", 
Bet ārsta sejā redzams smaids, 
Vai nebūs piemeties jums "AIDS"? 

Ja sieva turīga unm ir ar prātu, 
Un tevi nedzenā ar slotas kātu, 
Tad studēt nebūs lielas raizes, 
Jo nepaliksi tu - bez maizes! 

Studentenaustausch mit DEUTSCHLAND 

Studierst du? 

Hast Du Zeit vom 14.07. - 0 6 . 0 8 . t 9 9 7 und 14. - 31.08.1997? 
Bist Dy 19 bis 27 Jahre alt? 

Hast Du Lust? 

Dann mach mit! 
Information: ruft'mal abends an! 

Suite (7336922/ Uldis 
(7611181) 

25 gadus vecs puisis no neliela ciemata Austrum-
vācijā meklē vēstuļu draugus un draudzenes 
no Latvijas. Viņa hobiji ir: ceļošana, lasīšana, mū
zika, astronomija, vēsture un vēstuļu rakstīšana. 
Jāraksta vācu vai zviedru valodā. 

Adrese: Cristoph Herrmann 
Dorfstrasse 27 
06628 Zackwar 
Germany 

KONCERTI UN SARĪKOJUMI 
01.04. pīkst. 12.00 

01.04. pīkst. 15.00 

04.04. pīkst. 19.00 

Ansambļa "Staipeknīši" Lieldienu 
koncerts 

Zemgales priekšpilsētas valdes lie
lajā zālē, E. Smiļģa ielā 46 

Ielūdz Lieldienu zaķis: 
- koncerts-uzvedums par Lieldie

nām; 
- dažādi konkursi; 
- rotaļas; 
- šūpošanās pieaugušajiem un 

bērniem 
Bērnu un jauniešu centrā "Alto-

na * Altonovas ielā 6 
Pavasara balle "Pēc Lieldienām" 

- koncerts, dejas, darbosies kafej
nīca, konkursi un atrakcijas 

Bērnu un jauniešu centrā "AIto
ņa ", Altonovas ielā 6 

LIELDIENU SALA UN 
TAS IEMĪTNIEKI 

Lieldienu priekšvakarā savā iztēlē pārcelsimies uz Liel
dienu salu. Nē, nē, tā nav nekāda mūsu Zaķu sala! Tā 
nav arī ģeogrāfiska vieta uz kartes. Šī sala ir mūsu iztēlē 
radīta un atrodas lielajā dažādu tautu tradīciju okeānā. 
Iedomāsimies, kā dažādu tautu pārstāvji svinētu Lieldie
nas uz šīs salas. 

1. Vācieši slēptu olas visur, kur vien tās var paslēpt -
zālē, kokos, skapī vai spilvenos. 

2. Francūži stāvētu uz salas, lūkotos debesīs un gaidī
tu, kad viņu cepurēs iekritīs olas no debesīm. Francūži 
tic, ka Zaļajā ceturtdienā Lieldienu zvani aizlido uz Ro
mu. Tur šos zvanus svētī pats Pāvests. Lieldienu sestdie
nā zvani lido atpakaļ no Romas un līdzi nes raibas olas. 
Sīs olas tad ari tieši no debesīm nokļūst francūžu cepurēs 
vai francūzietēm priekšautos. 

3. Anglijā Lieldienas īpaši gaida jaunas meitenes, jo 
tieši viņām Lieldienās tiek dāvinātas ne vien raibas šo-

i 
kolades un marcipāna oliņas, bet ari jaunas raibas klei
tas un cepures. 

4. Amerikāņi ir patērētāji, tāpat kā Ziemassvētkos San
ta Klausu, tāpat Lieldienās viņi gaida kaut ko līdzīgu -
kādu mīkstu, mīļu dzīvnieciņu, kurš piebāzīs Lieldienu 
zeķes ar konfektēm un marcipāna oliņām. Vēl viņi cer 
sagaidīt pašu prezidentu un palīdzēt viņam zālē uz Liel
dienu salas atrast Zaķa noslēptās olas. 

5. Bet, ja uz Lieldienu salas gadītos kāds latvietis, tad dro
ši vien viņš krietni pieēstos olas ar sāli, lai nemelotu. Apēstu 
deviņas dzērvenes, lai vasarā būtu krietni sārti vaigi un pa

matīgi izšūpotos šūpolēs, lai vasarā viņu "ne
apēstu" odi. Un katrā ziņā pēc 

Lieldienām, "kārtīgs" latvie
tis šūpoles sadedzinātu, lai 
tajās raganas nešūpojas. 

Kas vēl? Atliek tikai 
novēlēt, kopt savu Liel
dienu salu un neļaut tai 

i 
aizaugt. ® 
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